
 

Szanowni Państwo, z dużym zainteresowaniem obserwuję proces senackich prac nad ustawą o szczególnych 

zasadach organizacji wyborów powszechnych na Prezydenta Rzeczypospolitej Polskiej zarządzonych w 2020 r. 

z możliwością głosowania korespondencyjnego. Zdając sobie sprawę z wąskich ram czasowych pozwolę sobie 

tylko na jedną uwagę - biorąc pod uwagę zagrożenie epidemiczne oraz kontrowersje związane z pakietami 

wyborczymi zastanawia mnie dlaczego nie została podjęta próba rozmowy o głosowaniu korespondencyjnym 

z użyciem środków elektronicznych? Jeśli w zeszłym roku złożono 16 milionów elektronicznych deklaracji 

podatkowych, z tego 7 milionów przez sam portal gov.pl (usługa e-PIT), to technicznie i informatycznie jesteśmy 

na takie rozwiązanie gotowi. Nakład czasu i kosztów związany z implementacją takiej usługi elektronicznej (przy 

już istniejącej infrastrukturze uwierzytelniania) jest nieporównywalnie mniejszy niż obsługa papierowego 

głosowania kopertowego, zdecydowanie niższy niż rozwiązania mieszanego a jest bardzo dobrym środkiem 

niwelującym zagrożenia epidemiczne w całym procesie. Rozwiązanie takie mógłby też się przyczynić do wzrostu 

frekwencji oraz uprościć proces dla osób mieszkających za granicą. Jeżeli taka uwaga może zostać wzięta pod 

uwagę w procesie poprawy rozwiązania to polecam ją rozważeniu w toku prac komisji. z poważaniem, P. R. 


